
Verzoek burgerinitiatiefvoorstel 
Ondergetekende verzoekt hierbij het volgende voorstel/onderwerp op de agenda van de 
gemeenteraad te plaatsen: 
Verzoek tot: 

1. De realisatie van een nieuw skatepark voor de Nijkerkse jeugd in de wijk Paasbos.
2. De integratie van urban sports in het sportbeleid van gemeente Nijkerk inclusief het 

meekoppelen met  nieuwe gemeentelijke ruimtelijke ordeningsplannen.
3. Het faciliteren van urban sports activiteiten als positieve stimulans voor jongeren in 

gemeente Nijkerk.

Toelichting op voorstel/onderwerp: 
Door een Olympische status aan urban sports als skateborden en sportklimmen toe te kennen laat 
het Internationaal Olympisch Comité (IOC) zien dat urban sports legitieme sporten zijn en geen hype.  
Het IOC erkent urban sports als legitieme sportieve activiteiten die niet alleen veel jongeren en jong-
volwassenen in beweging brengen, maar ook sociaal-economische voordelen genereren voor het 
individu en de gemeenschap. 
Met het bieden van de urban sports voorzieningen als in dit geval skateparkjes ziet gemeente Nijkerk 
in dat urban sports legitieme lichamelijke activiteiten zijn die de gezondheid verbeteren, sociale 
contacten stimuleren en een verbindende werking hebben. Gemeente Nijkerk heeft zich middels het 
Sport- en Beweegakkoord gemeente Nijkerk 2020 opnieuw tot taak gesteld een beweegvriendelijke 
stedelijke omgeving te creëren om zo de voorwaarden voor een gezonde leefstijl te scheppen. Helaas 
is in dit akkoord alleen aandacht geweest voor sporten in verenigingsverband en geen aandacht voor  
‘anders georganiseerde’ sporten als urban sports. Urban sports zijn een relatief jonge tak van sport en 
hierbij ontbreekt het grotendeels aan verenigingsstructuur en aanspreekpunten. Urban sports vallen 
hierdoor onder de ‘anders georganiseerde’ sporten. Ondanks deze structuur maakt de jeugd in Nijkerk 
dagelijks gebruik van de openbare skateparkjes. Bovendien inspireren de jongeren elkaar door de 
zichtbaarheid van de sport. 
Er staan twee stuntstep-, skate- /BMX-voorzieningen die door de gebruikers niet als van voldoende 
kwaliteit worden beoordeeld. Deze twee voorzieningen sluiten helaas onvoldoende aan op de 
wensen van de doelgroep voor wie deze voorzieningen bedoeld zijn. Zo gaan de echt gemotiveerde 
jongeren naar skatepark Amersfoort Vathorst, maar plaatsen de jongeren die net niet die 
motivatie/tijd/mogelijkheden hebben om 10 km te gaan fietsen hun step in de garage. Er is in 
gemeente Nijkerk onvoldoende uitdaging voor hun. De jongeren die juist een positieve invloed 
kunnen hebben op de wat jongere jeugd zijn vanwege hun voorkeur voor Vathorst ineens niet meer 
zichtbaar, waardoor er niet meer van elkaar geleerd kan worden. Erg zonde uiteraard dat hierdoor de 
verbinding tussen jonge en oudere jeugd weg is. 
Wat daarnaast vrij recent nieuws is (AD april 2021 Deel skatepark Vathorst afgelint wegens schade) is 
dat een deel in Vathorst niet meer gebruikt kan worden en zelfs de gebruikers zelf oproepen tot 
sluiting daarvan (https://www.rtvutrecht.nl/nieuws/2173606/skaters-vinden-skatepark-vathorst-te-
gevaarlijk-moet-eigenlijk-op-korte-termijn-gesloten-worden.html).  Ook dan zullen de jongeren uit 
Nijkerk die daar aan hun trekken komen op sportief uitdagend gebied thuis komen te zitten met hun 
step of skateboard. 

Met dit burgerinitiatief wil de doelgroep de Raad verzoeken om een nieuw, voldoende groot 
skatepark te realiseren met voldoende uitdaging voor elke stuntstepper/skateboarder.
Gemeente Nijkerk streeft naar een gezonde en inclusieve sportcultuur voor al zijn burgers. Urban 
sports en in het bijzonder stuntsteppen is uitermate populair onder de Nijkerkse jongeren. Tientallen 
actieve stuntsteppers, skaters, BMX-ers én toeschouwers maken verschillende keren per week 
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gebruik van de huidige Nijkerkse skatevoorzieningen. De huidige twee skatepark-voorzieningen zijn 
klein en van matige kwaliteit in vergelijking met de buurtgemeenten. Een opwaardering naar één 
uitdagende skatevoorziening welke aansluit bij de behoefte van de jongeren zou een enorme boost 
kunnen opleveren onder de Nijkerkse jeugd op verschillende facetten. Een skatepark die de 
benodigde variëteit en uitdaging voor de jeugd in gemeente Nijkerk biedt. Gepleit wordt voor een 
locatie in de wijk Paasbos. 
Al langere tijd wordt er door verschillende instanties in de gemeente aangegeven dat er weinig te 
doen is voor de jeugd wat aansluit bij hun belevingswereld. Uit contacten met jongeren in Putten 
blijkt dat het nieuw aangelegde skatepark daar voor een grote positieve impuls heeft gezorgd voor 
het aantal jongeren dat gebruik maakt van het nieuwe skatepark. Daarnaast staan er verschillende 
basisscholen in Paasbos en ligt deze locatie voor veel jonge jeugd (t/m 12 jaar) op fiets/stepafstand. 
Tevens levert het mogelijkheden op voor bijvoorbeeld Nijkerk Sportief en Gezond om hun aanbod 
aan workshops/clinics/sportaanbiedingen te vergroten om meer bereik en aansluiting te krijgen bij 
de jeugd die nu niet verbonden zijn aan een sport in het verenigingsleven vanwege ontbrekend 
aanbod in Urban Sports.
Door de jeugd deeleigenaar te laten worden van het ontwerp, de planning en de bouw van het 
skatepark zal dit uitpakken als een positieve stimulans. Dan staan de jongeren in deze wijk niet 
centraal als overlast gevend, maar kan er daadwerkelijk gezien worden dat de jongeren werken aan 
een positieve sfeer en leefbaarheid in de wijk. Er wordt dan gedacht in mogelijkheden en gewerkt 
aan concreet positief resultaat die ze ook later in hun leven met zich mee zullen nemen (als je iets 
wilt en je werkt er voor, krijg je mooi resultaat).
Middels dit burgerinitiatief wordt ook gelijk het bereik en de bereidheid van de jeugd aangetoond 
om hierin mee te willen denken en gebruik te kunnen maken van een nieuwe ontmoetingsplek welke 
van belang kan worden geacht voor een gezond beweegklimaat, sociale contacten en verbinding in 
en met de wijk Paasbos. 
Verder stelt het akkoord een sportieve en beweegvriendelijke openbare ruimten en kwalitatief 
betere sportvoorzieningen tot doel. Desalniettemin staan er in Gemeente Nijkerk geen freerunning 
parcours of een sportklimmuur in de openbare ruimte, terwijl de woningbouwopgave zorgt dat de 
aantal inwoners in de gemeente flink in aantal toeneemt. Al eerder liet Sportnota gemeente Nijkerk 
2013 – 2025 zien dat de sportaccommodaties vooral in de wintermaanden onvoldoende capaciteit 
hebben om aan de vraag van de gebruikers te kunnen voldoen. Ook de coronapandemie en de 
bijbehorende coronamaatregelen hadden een enorme impact op sportieve leven en ambities van 
sporters die hun sportdisciplines alleen in sporthallen kunnen beoefenen. Met dit burgerinitiatief wil 
de doelgroep de Raad daardoor verzoeken om urban sports in het Nijkerkse sportbeleid te integreren 
inclusief het meekoppelen met  nieuwe gemeentelijke ruimtelijke ordeningsplannen. 
Tot slot. Wil de doelgroep met dit burgerinitiatief de Raad verzoeken om urban sports activiteiten in 
de gemeente als positieve stimulans voor Nijkerkse jongeren te faciliteren. Structureel een plek aan 
urban sports in het beleid geven en het aanleggen van kwalitatief goede sportvoorzieningen in de 
openbare ruimte is een belangrijke factor om burgers en in het bijzonder jongeren tot sporten en 
bewegen te stimuleren. Om dit succes te garanderen is ondersteunen en faciliteren van 
sportactiviteiten als bijvoorbeeld clinics (terugkerende introductieronde voor geïnteresseerden of 
specifieke doelgroepen) en wedstrijden het complementerende deel. Op deze manier zorgen de 
instructies ervoor dat potentiële sporters meer zelfvertrouwen krijgen, gestimuleerd worden en 
geïnspireerd te raken om zelf ook te gaan bewegen en sporten. 
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